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Gemeente Nieuwkoop
T.a.v. gemeenteraad
Postbus 1
2460 AA  TER AAR

beantwoording schriftelijke vragen

Inleiding
Al voor de uitvoering van motie “Onderzoek fietspad dijk parallel aan de Oude 
Nieuwveense weg/Nieuwveen” zijn we bezig geweest met de stremmingen op de 
Hogendijk. De behandeling van de motie en het handhavingstraject op de stremmingen, 
zijn door de tijd verstrengeld. 

De gestelde vragen gaan over de toegankelijkheid van het openbare wandelpad. Wij 
beantwoorden deze vragen daarom voornamelijk vanuit het oogpunt van de openbare 
ruimte. 

1. Vraag: is het college het met Natuurlijk Nieuwkoop eens dat de belemmeringen 
op dit stuk van het openbare wandelpad op de Hogedijk in Nieuwveen niet 
passen bij de doelstellingen van onze gemeente?

Antwoord:
Recreatie is een belangrijk speerpunt van de gemeente. De Hogendijk maakt deel uit van 
meerdere (lange afstands) wandelroutes die openbaar zijn en horen te blijven. 

Het handhavingstraject dat is opgezet op basis van meerdere klachten, meldingen en 
handhavingsverzoeken, richt zich op het deel van de Hogendijk tussen het Hazepad en 
het Zaagmolenpad; het gedeelte wat is behandeld in de motie. Dit is ook het deel van de 
Hogendijk waar wij nu op aan het handhaven zijn. 

2. Vraag: er loopt, naast het Marskramerpad (LAW) en het Boerenlandpad, ook het 
Wandelnetwerk Rijn- en Veentreek over deze Hogendijk. De gemeente heeft, 
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samen met de Rijnstreek gemeenten en de provincie ZH, tijd en geld gestoken 
in het ontwikkelen en de aanleg van dit wandelnetwerk.

 
a. Vraag: wie is verantwoordelijk voor het onderhoud van het 
wandelnetwerk en de daarbij behorende kosten?

Antwoord:
De route-aanduidingen (paaltjes, bordjes, overstapjes) voor wandelroutes en de digitale 
ontsluiting wordt in samenwerking met de buurgemeenten Alphen aan den Rijn en Kaag 
en Braassem beheerd. Wij zijn verantwoordelijk voor het onderhoud van de wandelpaden 
binnen ons grondgebied. Daarbij horen de kosten van het onderhoud. 

Hierbij is wel een verschil tussen onderhoud aan wandelpaden en onderhoud aan de 
percelen waarover deze lopen. Wanneer er een pad over particuliere grond gaat, draagt 
deze particuliere eigenaar verantwoording voor het onderhoud van diens eigen perceel 
en de kosten daarvan. Deze specifieke (lange afstands) wandelpaden kenmerken zich 
wel door het natuurlijke karakter, namelijk overstapjes langs hekken, onverharde smalle 
paden en extensief onderhoud van het gras.  

b. Vraag: de gemeente is op de hoogte van de onvriendelijke bebording ed. Is er 
actie ondernomen om ze te verwijderen? Wat is de reden dat deze bebording sinds 
lange tijd op de hekken aanwezig blijft? Idem v.w.b. het aanwezige schrikdraad?

Antwoord:
Wij handhaven op basis van het Beleidsplan Veiligheid en Handhaving 2023-2026. Hierin 
staan de prioriteiten opgenomen, waar we onze beperkte capaciteit op verdelen. Deze 
prioriteiten zijn mede opgesteld op basis van wat inwoners hebben aangegeven in de 
enquête van oktober 2022. In ons handhavingsbeleid geven we voorkeur aan vrijwillige 
navolging van regels en voorlichten. 

Dit is hetzelfde voor de blokkade van de Hogendijk. Wij hebben contact opgenomen met 
eigenaren en gesproken over de situatie. Om hun strijdigheden te herstellen, hebben ze 
de tijd gekregen hier zelfstandig nog iets aan te doen. Hierna gaan we over op 
handhaving door bestuursrechtelijke lasten.

Wij zijn enkel bezig met het handhaven op het deel van de Hogendijk waarover 
meldingen zijn gedaan. De foto's die we hiervan hebben, richten zich tot wat de 
toezichthouders constateren vanaf de kant van het Hazepad en het hek aan de kant van 
het Zaagmolenpad. Indien de afbeeldingen in de bijlagen van de schriftelijke vragen gaan 
over andere delen van de Hogendijk, zijn wij daar niet mee bezig. 

3.  Vraag: Natuurlijk Nieuwkoop vraagt het college om er voor te 
zorgen dat de overstapjes op het openbare wandelpad op het onverharde deel van 
de Hogendijk hersteld worden en ook te bewerkstellingen dat de verboden toegang 
bordjes niet alleen weggehaald worden maar ook weg blijven. En dit te doen vóór 1 
maart 2024 en de afwezigheid van onwelkome bebording en andere belemmeringen 
te blijven monitoren. Wij horen graag welke acties worden ondernomen.

Antwoord:
Ons doel het achterstallig onderhoud te herstellen nadat het handhavingstraject klaar is. 
Binnen een termijn van twee weken na het gesprek met de eigenaar van 10 november 
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2023 dienen de borden van dat perceel verwijderd te worden. Indien dit niet gedaan is, 
zal overgegaan worden tot bestuursdwang. 

Wanneer het handhavingstraject onverhoopt toch in een juridische procedure overgaat, 
dienen we ons echter te houden aan de termijnen die daarvoor gelden. De tijd die 
hieraan besteed moet worden, valt niet te schatten. Wel is onze intentie na het 
handhaven en herstellen van de Hogendijk, hier regelmatig te controleren opdat er niet 
nogmaals een afsluiting van de openbare weg plaatsvindt. 
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